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Protokół Nr 41 

z obrad czterdziestej pierwszej sesji Rady Miejskiej w Więcborku, odbytych  

w dniu 24.04.2014r. 

 

 

Posiedzenie odbyło się w Sali Krajeńskiej Miejsko - Gminnego Ośrodka Kultury  

w Więcborku. 

 

Obecność według załączonej listy obecności. 

 

W sesji na 15 radnych udział wzięło 13 radnych, czyli quorum wymagane do podejmowania 

prawomocnych uchwał zgodnie z art. 14 ustawy o samorządzie gminnym / jedn.tekst Dz.U. 

Nr 142 poz. 1591 z późn. zm. /. 

 

Radni nieobecni nieusprawiedliwieni – Radna Beata Lida i Radny Szymon Grabinski 

 

Spoza Rady w posiedzeniu uczestniczyli: 

 

1. Burmistrz Więcborka     - Paweł Toczko 

2. Zastępca Burmistrza Więcborka    - Iwona Sikorska 

3. Sekretarz Gminy      - Renata Jesionowska - Zawieja 

4. Skarbnik Gminy      - Alina Kruk 

5. Radca Prawny UM     - Krzysztof Hoffman 

6. Dyrektor Miejsko-Gminnej Biblioteki Publicznej 

w Więcborku      - Maria Kołata 

7. Dyrektor Miejsko-Gminnego Ośrodka Pomocy  

Społecznej w Więcborku     - Tomasz Siekierka   

8. Kierownik Referatu Rolnictwa, Ochrony Środowiska 

i Dróg UM      - Tomasz Fifielski 

9. Kierownik Referatu Inwestycji, Planowania 

Przestrzennego i Gospodarki Nieruchomościami UM - Michał Bąk 

10. Redaktor „Krajeńskich Zeszytów Historycznych” - Leszek Skaza 

11. Redaktor Regionalnego Portalu Informacyjnego - Paweł Szydeł 

12. Redaktor Naczelny „Gazety Więcborskiej”  - Tomasz Bracka 

13. Miejska Telewizja Kablowa    - Kamil Zeliński 

14. Redaktor „Wiadomości Krajeńskich”   - Robert Lida 

 

 

W części spotkania uczestniczył Starosta Powiatu Sępoleńskiego p. Jarosław Tadych 

oraz Wicestarosta Powiatu Sepoleńkiego p. Andrzej Chatłas. 

 

 

Obradom przewodniczył p. Józef Kujawiak – Przewodniczący Rady Miejskiej  

w Więcborku. 
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Porządek obrad: 

 

1. Otwarcie. 

2. Stwierdzenie quorum. 

3. Przyjęcie protokołu z XL sesji RM. 

4. Informacja Przewodniczącego Rady Miejskiej w Więcborku o działaniach 

podejmowanych w okresie między sesjami. 

5. Informacja Burmistrza Więcborka o pracy w okresie między sesjami. 

6. Interpelacje i zapytania radnych. 

7. Informacja Kierownika Referatu Rolnictwa, Ochrony Środowiska i Dróg o stanie dróg po 

sezonie zimowym oraz planowanych działaniach zmierzających do poprawy sytuacji na 

tym odcinku. 

8. Przyjecie informacji Dyrektora Miejsko-Gminnej Biblioteki Publicznej oraz Punktów 

Filialnych  dotyczącej realizacji przyjętego planu pracy na 2013 rok. 

9. Przyjęcie przez Radę Miejską oceny zasobów pomocy społecznej przedstawionej przez 

Dyrektora Miejsko-Gminnego Ośrodka Pomocy Społecznej w Więcborku. 

10. Przyjecie uchwały w sprawie trybu i sposobu powoływania  odwoływania członków 

Zespołu Interdyscyplinarnego w Więcborku oraz szczegółowych warunków jego 

funkcjonowania. 

11. Przyjęcie uchwały w sprawie wyrażenia zgody na nabycie prawa użytkowania 

wieczystego nieruchomości położonej w Więcborku przez Gminę Więcbork. 

12. Przyjęcie uchwały w sprawie zgody na nabycie nieruchomości położonych w Lubczy 

przez Gminę Więcbork. 

13. Przyjęcie uchwały w sprawie wyrażenia zgody na nieodpłatne przejęcie nieruchomości 

położonej w Lubczy. 

14. Przyjęcie uchwały w sprawie zmian Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Więcbork. 

15. Przyjęcie uchwały w sprawie zmian budżetu Gminy Więcbork na rok 2014. 

16. Odpowiedzi na interpelacje i zapytania radnych. 

17. Wolne wnioski i informacje. 

18. Zakończenie. 

 

 

Burmistrz Więcborka wystąpił o zdjęcie z porządku obrad sesji punktu dwunastego 

dotyczącego podjęcia uchwały w sprawie zgody na nabycie nieruchomości położonych  

w Lubczy przez Gminę Więcbork. Projekt ten był przedmiotem opinii Komisji Rolnictwa /…/ 

RM w Więcborku, która przed wydaniem ostatecznego stanowiska ustaliła przeprowadzenie 

wizji lokalnej w terenie. Stąd też wniosek o zdjęcie tego projektu z porządku obrad. 

 

Przewodniczący RM przegłosował  porządek obrad uwzględniający wniesioną zmianę. 

 

Porządek obrad przyjęto jednogłośnie 

 

 

Ad. 3 Przewodniczący RM Józef Kujawiak poinformował, że protokół z XL sesji został 

napisany, osobiście go przeczytał i podpisał nie wnosząc zmian. Do dnia sesji wniesiono do 

niego drobne uwagi, które zostały uwzględnione. Zapytał, czy ewentualnie ktoś z radnych  

w  danej chwili ma jakieś uwagi. Takowych nie zgłoszono, więc poddano protokół pod 

głosowanie. 

 

Protokół przyjęto jednogłośnie 
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Ad. 4 Informacja Przewodniczącego Rady Miejskiej o działaniach podejmowanych w okresie 

między sesjami. 

 

1.04.2014r. – udział w uroczystości obchodów 102 – lecia urodzin mieszkańca gminy 

Więcbork p. Rakowskiego zamieszkałego w Jeleniu. Uroczystość odbyła się również  

z udziałem Burmistrza Więcborka oraz Zastępcy Kierownika Urzędu Stanu Cywilnego  

w Więcborku. 

8.04.2014r. – udział w zebraniu sołeckim sołectwa Adamowo. 

9.04.2014r. – udział w zebraniu sprawozdawczym Samorządu Mieszkańców Więcborka. 

12.04.2014r. – udział w Wystawie Stołów Wielkanocnych – impreza powiatowa w Gminnym 

Ośrodku Kultury w Sośnie. 

16.04.2014r. – udział w posiedzeniu Komisji Rolnictwa, Ochrony Środowiska, Infrastruktury 

Gminnej, Porządku Publicznego oraz Inwentaryzacji i Handlu Rady Miejskiej w Więcborku. 

22.04.2014r. – udział w posiedzeniu Komisji Zdrowia i Pomocy Społecznej oraz posiedzeniu 

Komisji Budżetu i Finansów Rady Miejskiej w Więcborku. 

 

Ponadto w przedmiotowym okresie Przewodniczący Rady Miejskiej w Więcborku brał udział 

w spotkaniach roboczych organizowanych z inicjatywy Burmistrza Więcborka i swojej, 

dotyczących bieżących spraw występujących w Urzędzie i na terenie gminy Więcbork. Na 

bieżąco również monitorował przebieg prac inwestycyjnych prowadzonych na terenie gminy 

Więcbork oraz współdziałał w załatwianiu wszelkich spraw w biurze Rady Miejskiej  

w Więcborku. 

 

Ad. 5 Informacja Burmistrza Więcborka o pracy w okresie między sesjami.  

 

31.03.2014r.-  wspólny z Skarbnik Gminy Więcbork wyjazd do Torunia w celu podpisania 

aneksów do obowiązujących umów oraz umowę główną na rekultywacje składowiska śmieci 

w Dalkowie. Zgodnie z umowa Gmina Więcbork otrzyma na to przedsięwzięcie 95% 

dofinansowania.  

1.04.2014r. – udział w uroczystości rocznicy 102 urodzin p. Rakowskiego z Jelenia. 

2.04.2014r. – udział w zebraniu sołeckim sołectwa Suchorączek. 

3.04.2014r. – udział w zebraniu sołeckim sołectwa Nowy Dwór. 

4.04.2014r. – udział w posiedzeniu Mini – Konwentu Powiatu, w którym udział wzięli 

włodarze gmin plus przedstawiciele Starostwa. Podczas spotkania omawiano bieżące sprawy, 

głównie jednak skupiono się na problemach drogowych oraz organizacji zbliżającego się 

wojewódzkiego Święta Policji, które ma w tym roku odbyć się w Sępólnie Krajeńskim. Tego 

samego dnia Burmistrz Więcborka uczestniczył w zebranku sołeckim sołectwa Runowo 

Krajeńskie. 

7.04.2014r. – udział w szkoleniu zorganizowanym w Fojutowie, które dotyczyło współpracy 

samorządów z organizacjami pożytku publicznego. 

8.04.2014r – udział w zebraniu sołeckim sołectwa Adamowo. 

9.04.2014r. – udział w konferencji zorganizowanej przez Lokalna Grupę Działania w temacie 

wypromowania produktu lokalnego. Na krajnie tym produktem ma być dziczyzna. W tym 

samym dniu Burmistrz Więcborka uczestniczył w zebraniu Samorządu Mieszkańców 

Więcborka. 

11.04.2014r. – udział w zebraniu sołeckim sołectwa Jeleń. 

12.04.2014r. – udział w Wystawie Stołów Wielkanocnych zorganizowanej w Sośnie. 
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16.04.2014r. – udział w Śniadaniu Wielkanocnym podopiecznych Świetlicy Środowiskowej 

w Więcborku brał też udział w części posiedzenia Komisji Rolnictwa /…/ Rady Miejskiej  

w Więcborku oraz Walnym Zebraniu Zakładu Gospodarki Komunalnej. 

22.04.2014r. – udział w posiedzeniach Komisji: Zdrowia i Pomocy Społecznej oraz Komisji 

Budżetu i Finansów Rady Miejskiej w Więcborku. 

23.04.2013r. – udział w nieoficjalnym spotkaniu w Urzędzie Marszałkowskim z Dyrektorem 

Krasickim, podczas którego omawiano możliwości pełnego wykorzystania nabrzeża Jeziora 

Więcborskiego. Gmina jest już po pewnej procedurze wyjaśniającej o czym radnych 

informowano wcześniej i w najbliższym czasie możliwe będzie wyłonienie w drodze 

przetargu operatora  obsługi baru znajdującego się na Plaży Miejskiej. 

 

Ad. 6 Interpelacje i zapytania radnych. 

 

1. Radna Grażyna Witczak po raz kolejny ponowiła interpelacje w sprawie braku znaku 

zakazu wjazdu przy ścieżce rowerowej od strony Plaży Miejskiej. Wcześniej Burmistrz 

mówił, że zwróci się do Policji o egzekwowanie zakazu wjazdu ale wątpliwe jest 

wymaganie zdyscyplinowania u kierowców skoro takiego znaku nie ma we wskazanym 

miejscu. Pytała zatem, jakie procedury należy wszcząć, żeby przedmiotowy znak się 

pojawił, jeżeli przez dwa miesiące nie udało się tego znaku zamontować. 

 Radna uważała również, że należałoby zwrócić uwagę użytkownikom obiektów  

w Lasku Miejskim tj. pań jeżdżących na zajęcia fitness, czy członków Kurkowego 

Bractwa Strzeleckiego, którzy podjeżdżają samochodami pod same obiekty tworząc tym 

samym niejako precedens, na który łatwo powoływać się innym kierowcom „bo skoro im 

wolno, to znaczy, że wszystkim wolno jeździć tam samochodami” 

 Zgłosiła też ponownie interpelację dotyczącą lustra przy wyjeździe z Ulicy Strzeleckiej 

zlokalizowanego przy byłej Pizzerii. Pytał, czy problem ten został zgłoszony do zarządcy 

drogi, a jeżeli tak, to czy była odpowiedź w sprawie naprawy znaku. 

 Wskazała też na konieczność pomalowania ławek postawionych na więcborskiej 

Promenadzie. Rozpoczyna się sezon, a to wyposażenie  wygląda tragicznie.  

2. Radny Jan Antczak mówił o powracającym co jakiś czas problemie z oświetleniem  

w Runowie Krajeńskim / lokalizacja Runowo - Praga/. Prosił, by w tej sprawie Burmistrz 

interweniował w Energetyce o konkretne rozeznanie przyczyn częstych awarii  

i skuteczną naprawę, która raz na zawsze rozwiąże dylemat.  

3. Radny Stanisław Posieczek interpelował w kwestii stanu nawierzchni ulic w Sypniewie. 

Zastanawiał się, czy nie należałoby zabezpieczyć w jakiś sposób ich stanu takim, jakim 

jest obecnie, przed całkowitym rozpadem. Wskazywał tu na ulicę Ogrodową, częściowo 

ulicę Słoneczną, Kwiatową, Szkolną. 

4. Radny Andrzej Wenda pytał o trwające prace wykończeniowe przy łowisku na jeziorze 

Gardzinowo, które wykonują pracownicy Urzędu Miejskiego. Radny chciał wiedzieć, czy 

roboty te nie powinny być wykonywane przez głównego wykonawcę zadania, bez 

obciążania Gminy. 

 Korzystając z obecności Starosty Powiatu Sepoleńskiego zadał pytanie dotyczące 

procedur, jakie stosowane są względem pacjentów w Szpitalu Powiatowym w Więcborku. 

Przywołał w tym celu przykład pacjenta, który zgłosił się z dolegliwościami na dyżur 

nocny do miejscowego Szpitala, a ponieważ stan nie był zagrażający życiu zasugerowano  

udanie się na oddział chirurgiczny w celu dokonania zabiegu. Jednakże przed 

wykonaniem zabiegu wpierw należy udać się do lekarza rodzinnego po skierowanie do 

Poradni Chirurgicznej, gdzie traci się jeden dzien. Następnie w Poradni pacjent dowiaduje 

się, że limity na dany miesiąc są już wyczerpane i należy zgłosić się w maju, a przy okazji 

traci się kolejny dzień. Radny zastanawiał się, czy taki sposób postępowania ma na celu 
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eliminowanie kolejek i problemu. Wiadomo, że na służbę zdrowia wydawane są kolosalne 

pieniądze, zatem na pewno należałoby tym problemem się zająć, bo tak dalej być nie 

może. Uważał, że obecny na sesji Starosta i Wicestarosta Powiatu Sępoleńskiego, na 

pewno  w tym kierunku mogą poczynić jakieś zamierzenia. 

5. Radny Marian Kielich zwracając się również do Starosty Powiatu zapytał, czy prawdą 

jest, że Narodowy Fundusz Zdrowia zabrał aż 60% środków na usługi rehabilitacyjne  

w powiecie sępoleńskim, a jeżeli tak, to czy poczyniono jakieś działania w kierunku 

zmiany umowy.  

 

W tym miejscu o możliwość zabrania głosu poprosił Starosta Powiatu Sępoleńskiego, który 

odniósł się do interpelacji radnych zgłaszanych pod jego adresem. Mówił, że jeżeli chodzi  

o kwestię spychologii tj. odsyłania pacjenta od lekarza – do lekarza, to Wicestarosta poruszy 

ten problem na Radzie Nadzorczej Szpitala, która odbędzie się następnego dnia. Jednakże 

podobnych uwag i informacji dociera do Starostwa więcej. Pewne rzeczy zostały w jakimś 

stopniu unormowane ale w dalszym ciągu problem się pojawia dlatego też będzie on również 

przedmiotem rozmów z Zarządem i Radą Nadzorczą. Podziękował za sygnał zapewniając 

zajecie się tematem i przekazanie informacji bądź na ręce Przewodniczącego Rady Miejskiej 

w Więcborku, Burmistrzowi Więcborka,  bądź radnemu osobiście. Starosta potwierdził też 

informację radnego Kielich i drastycznym obniżeniu środków z NFZ na usługi rehabilitacyjne 

w powiecie sępoleńskim. Odbył się konkurs na tego typu usługi medyczne i w bieżącym 

tygodniu nastąpiło rozstrzygnięcie, w efekcie którego dla całego powiatu sępoleńskiego 

obcięto ilość świadczeń o 61%. Delegacja samorządowców – Wójt Sośna, Wiceburmistrz 

Sępólna, jego osoba oraz  Prezes Spółki „PROVITA spotkała się w tej sprawie  

z Wicedyrektorem ds. Medycznych. Spotkanie miało odbyć się z Dyrektorem o godz. 10:00 

odbyło się o 12:00 z Wicedyrektorem, więc niejako cały sztab ludzi, który w tej ważnej 

sprawie chciał interweniować, poczuł się nieco pominięty. Okazuje się, że według 

przedstawionych przez danych na wykresach słupkowych wbrew pozorom powiat sępoleński 

w zestawieniu z innymi samorządami naszego województwa /pomijając oczywiście 

Grudziądz, Włocławek, Toruń, czy Bydgoszcz, gdzie obowiązują inne kryteria, wskaźniki  

itd. / wygląda całkiem dobrze. W trakcie spotkania przedstawiono dane i zestawienia 

przygotowane przez Spółkę „PROVITA”, które przedstawione zostały również w procedurze 

konkursowej. Wicedyrektor była zdziwiona, że obniżono to aż o 61%. Na pytanie, co można 

jeszcze zrobić, żeby sytuacje zmienić otrzymano odpowiedź, że na tym etapie właściwie nic. 

Złożono wszystkie możliwe pisma z danymi, wyliczeniami itd., uruchomiono również 

Parlamentarzystów reprezentujących region, a szczególności posłankę  naszego powiatu, 

która umówiona jest na rozmowę z Dyrektorem. Podobno powodem takich radykalnych cięć 

jest danie szansy wszystkim  mieszkańcom z całego województwa kujawsko-pomorskiego na 

dociągnięcie do średniej wojewódzkiej. Pytano również, czy teraz chodzi o pokaranie tych, 

którzy mają sprzęt, warunki i specjalistów na rzecz tych, którzy tych warunków nie mają. 

Poza tym sprzęt, który jest pochodził ze środków pozyskanych Urzędu Marszałkowskiego,  

a w związku z tym należy zapewnić pewną ciągłość projektu i jego wykorzystania.  

 

Radny Kielich zauważył, że obecnie czas oczekiwania na zabiegi rehabilitacyjne wynosi od 

2-3 miesięcy.  

 

Powyższe potwierdził Starosta Powiatu dodając, że w perspektywie czas ten wydłuży się do 

sześciu miesięcy, na co również wskazywano podczas wspomnianego powyżej spotkania. 

 

Radny Jan Antczak uważa, że w sprawę należy zaangażować również naszą posłankę. 
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Starosta Powiatu powiedział, że ta opcja, o czym wspomniał w swojej wypowiedzi została 

wykorzystana i Pani Posłana ma już umówione spotkanie w tej sprawie. Zostaną jej 

dostarczone wszelkie niezbędne dokumenty, w tym te dotyczące pozyskania środków 

zewnętrznych na sprzęt, który obarczony jest dodatkowymi uwarunkowaniami. Nadto 

Starostwo wystosuje dodatkowe pismo, a Prezes Spółki chciał również wprowadzić w temat 

posła Katulskiego, który swego czasu również korzystał z bazy rehabilitacyjnej powiatu, by 

ten również pomógł problem rozwiązać. Trudno jednak na dziś jednoznacznie powiedzieć, 

czy przedsięwzięte kroki przyniosą oczekiwane efekty. 

 

Przewodniczący RM podał, że z uwagi na obecność Starosty Powiatu odstępuje od 

ustalonego porządku obrad i jeżeli radni mają jakieś pytania do Starosty mogą w tej części je 

zgłaszać. 

 

Starosta Powiatu poinformował radnych o staraniach Powiatu w kierunku dokończenia 

budowy Szpitala w Więcborku. Marszałek ogłosił konkurs z możliwością pozyskania 65% 

dofinansowania na ww. cel. Rada Powiatu dała zielone światło – wsparcie inicjatywie pod 

warunkiem, że będzie to nie mniej niż 50% dofinansowania. Koszty zostaną rozłożone na 

Spółkę i na Powiat.  Wniosek zostanie złożony w maju, a jeżeli zostałby on zweryfikowany 

pozytywnie, to zakończenie zadani miałoby nastąpić 30 czerwca 2015 roku. Jest to niejako 

ostatnia z możliwości pozyskania środków zewnętrznych dzięki, której możliwe byłoby 

ukończenie inwestycji. Realizacja zadania z własnych środków z uwagi na sytuację finansów 

Powiatu nie wchodzi w grę.  

W swojej wypowiedzi Starosta nawiązał również do działań  Powiatu w kwestii siedziby 

Krajeńskiego Parku Krajobrazowego i propozycji ulokowania jej w Sypniewie. Opinia 

Marszałka w tej sprawie jest pozytywna i są też środki na rozbudowę, budowę bądź remont 

istniejącego pomieszczenia pawilonowego przy sypniewskim Pałacu. Odbyło się również 

spotkanie z obecnym dzierżawca pałacu oraz osoba obecnie pełniącą obowiązki Dyrektora 

KPK, podczas której ustalono  wielkość terenu przynależnego wokół budynku. W ciągu 

miesiąca ma zostać wydana stosowna w sprawie opinia i zgoda konserwatora. Zdaniem 

Starosty wszystko zmierza w dobrym kierunku. 

W wystąpieniu znalazła się również informacja na temat dróg powiatowych. Według niej  

w Zarządzie Dróg Powiatowych odbyło się posiedzenie, w którym uczestniczył jako 

przedstawiciel Gminy Więcbork oraz Zarządu Powiatu również  p. Tomasz Fifielski, gdzie 

przedstawione zostały wszystkie wnioski drogowe, jakie wpłynęły w ostatnim czasie do 

powiatu. Pewne ustalenia zapadły i tak w roku bieżącym oprócz wspólnej z Gminą Więcbork 

inwestycji na drodze relacji Borzyszkowo – Lubcza, wykonany zostanie dodatkowo odcinek 

ponad 250m w Zabartowie. 14 maja odbędzie się mini konwent Powiatu w Sośnie, gdzie 

będzie również uczestniczył Burmistrz Więcborka, na forum którego wywołane zostaną 

również wnioski drogowe – między innymi kwestia wykonania dokumentacji na drogę 

Suchorączek – Wielowicz oraz na drogę w miejscowości Tuszkowo.  

 

Radny Henryk Szwochert odwołując się do informacji w sprawie szansy na dokończenie 

inwestycji prowadzonej w Szpitalu Powiatowym pytał, co władze Powiatu robią w tej chwili 

w kwestii odzyskania nadpłaconych środków Firmie Budopol. Osobiście nie wierzy w to, by 

udało się te pieniądze odzyskać ale, czy ustalono kto jest winny zaistniałej sytuacji? 

Poprzedni Starostowie mówili, że nie ma winnych, a wszyscy działali zgodnie z prawem. 

Według niego, jak nie ma winnych, to winny jest Starosta. Wydanie ponad 2.000.000,00 zł 

bez wykonanych prac, to jego zdaniem ociera się o kryminał. Należy poczynić, zatem 

wszelkie starania żeby te pieniądze odzyskać. 
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Odpowiadając radnemu Starosta Powiatu  stwierdził, że sprawa cały czas toczy się w sądzie. 

W miesiącu mają odbędzie się następne posiedzenie w sprawie. Niemniej poniekąd radny sam 

odpowiedział sobie na pytanie tj. że szans na odzyskanie środków praktycznie nie ma. 

Względem Firmy Budopol przygotowana jest procedura o ogłoszenie upadłości, są też jakieś 

problemy , bo wierzycieli Firmy jest wielu nie tylko Starostwo. Cały też czas trwają 

„przepychanki” Starostwo – Budopol i odwrotnie, i udowadnianie jeden drugiemu pewnych 

rzeczy. Sytuacja jest złożona i zarówno mecenas Szpitala, jak i Starostwa „widzi czarno” 

możliwość odzyskania jakichkolwiek pieniędzy. 

 

Radny Antczak stwierdził, że Starosta jest „szczery do bólu”, bo przynajmniej on sam z jego  

wypowiedzi wnioskuje, że w obliczu takiej nie innej sytuacji Powiatu, gmina Więcbork nie 

ma co liczyć na pomoc, ani w kwestii dróg, ani w kwestii Szpitala. Pozostaje, więc nam liczyć 

tylko na siebie. 

 

Starosta Powiatu nie do końca zgodził się z takim pojmowaniem sytuacji. Podał, że  

w Szpital Powiat inwestuje 17.000.000,00 zł, w ramach porozumienia trójstronnego Powiat – 

Marszałek – Gmina Więcbork wykonane zostało więcborskie rondo. Były realizowane pewne 

zadania, które stanowią obecnie obciążenie dla budżetu Powiatu, a to, że obecnie nie można 

zbyt wiele zaoferować nie dotyczy tylko gminy Więcbork ale generalnie całego Powiatu. 

Jakiś czas temu wypłynęła sprawa sprzedaży udziałów w Szpitalu ale radni powiatowi 

sprzeciwili się temu i była to również w jakiś sposób obrona  i dbałość o miejsca pracy, które 

w Więcborku są. Zdaje sobie sprawę, że radny chciałby deklaracji, iż gdzieś tam wykonane 

zostanie np. jakieś 2km drogi ale takiej możliwości na tą chwilę nie ma. Radni gminni 

podobnie jak radni powiatowi debatując nad budżetem też mają podobne dylematy, co i gdzie 

wykonać, i na co mają być przeznaczone środki, bo problemów jest dużo. Będąc przy głosie 

wspomniał o „porozumieniu chodnikowym”, które do tej pory było 25.000,00 zł / /25.000,00 

zł i zniknęły. W tym roku nowy Zarząd podjął decyzję o powrocie tej formy finansowania 

budowy chodników przy drogach powiatowych przez Powiat i Gminę. Starosta sprostował 

również, że kiedy mówił, że nie będzie środków na szpital i drogi w roku 2014 0 2020, to 

miał namyśli środki unijne. W tej chwili Powiat korzysta z tzw. „resztówek” z ostatniego 

rozdania środków unijnych, aby dokończyć inwestycje w  Szpitalu. Inwestycja ta będzie 

również sporym obciążeniem dla Powiatu, które spowoduje poważne zblokowanie np. 

poważniejszych inwestycji drogowych.  

 

Radny Kazimierz Wilczyński chciał wiedzieć, czy Powiat dokonał już, czy też zamierza 

wykonać prace naprawcze na zdewastowanej drodze, która stanowiła objazd podczas remontu 

mostu na rzece Orla. 

 

Starosta Powiatu powiedział, że Dyrektor ZDP informował o złym stanie drogi ale szczerze 

mówiąc nie dyskutowano szerzej na ten temat. Niemniej na najbliższej sesji Dyrektor będzie 

składał informacje o drogach po sezonie zimowym, więc i ten temat na pewno zostanie 

poruszony. Poprosił też Radnego Powiatowego p. Fifielskiego, by przypomniał o sprawie na 

Zarządzie, żeby do niej powrócić w trakcie omawiania spraw drogowych na sesji powiatowej 

 

Wicestarosta Powiatu doprecyzował, że jeżeli rozmawiano w tym temacie to raczej 

mówiono o naprawach w ramach bieżącego utrzymania dróg. 

 

Radny Waldemar Kuszewski  przypomniał, że jeżeli chodzi o drogę relacji Pęperzyn  - 

Zabartowo, to w trakcie trwania prac remontowych na rzece Orla Dyrektor Ekert zapewniał, 

że sporządza cały czas dokumentację dowodową – zdjęciową, która ma wykazać stopień 
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zniszczenia nawierzchni podczas korzystania z niej w ramach objazdu. Wyraził też nadzieję, 

że przygotowany materiał pozwoli uzyskać pomoc finansową z Zarządu Dróg Wojewódzkich, 

która pozwoli przywrócić przedmiotową drogę do stanu przed remontem. Radny podkreślił 

również, że jeżeli chodzi o drogę w kierunku Suchorączka w Więcborku, to najpilniejszą 

sprawą jest w tej chwili zbudowanie tam chodnika obejmującego chociażby wszystkie 

budynki, które są jeszcze w granicach miasta Więcbork. Osiedle Piastowskie rzeczywiście się 

dość mocno rozbudowuje, nawierzchnia jezdni jest jaka jest, a pobocze prawie w ogóle nie 

istnieje. Dlatego też jest pilna potrzeba, żeby tą kwestią się zająć. 

 

Starosta Powiatu odnosząc się do pierwszej części wypowiedzi radnego podał, że 

dokumentacja, o której wspomniał jest przygotowana i Dyrektor ZDP wspominał też  

o zamiarze wystąpienia z pismem do  ZDW w tej sprawie ale nie wie, czy ostatecznie tak się 

stało. Na pewno jednak o te sprawy zapyta Dyrektora ZDP.  Natomiast w kwestii chodnika do 

Suchorączka ma zostać przygotowana dokumentacja, a kwestia omawiana będzie także na 

spotkaniu mini konwentu w maju w Sośnie. Odrębną kwestia jest sposób sfinansowania, 

może być to wykonane po połowie środków Gminy i Powiatu. Dokumentacje wykonuje 

Powiat ale samorząd Gminy decyduje, w którym miejscu ma to być wykonane.  

 

Więcej uwag i pytań do Starosty Powiatu nie zgłoszono. Starosta podziękował za udzielenie 

mu głosu i możliwość przedstawienia kilku bieżących informacji. Wyraził też nadzieję, że 

spotkanie tego typu nie jest ostatnim i zapewnił, iż w miarę możliwości będzie się starał 

osobiście bądź za pośrednictwem Wicestarosty z radnymi Rady Miejskiej w Więcborku się 

spotykać. 

 

Radny Waldemar Kuszewski w ramach punktu „interpelacje i zapytania radnych” powrócił 

do kwestii organizacji ruchu na Placu Jana Pawła II.  Zgłoszony problem dotyczył głównie 

parkowania na planu przed kościołem. W tej chwili jeżeli spojrzeć na to miejsce to przejazd – 

droga jest w tej chwili odblokowana ale pojawił się inny problem tj. parkowanie w dwóch 

rzędach, które powoduje blokowanie wyjazdu jednego pojazdu przez drugi. Może  

w porozumieniu z Policją należałoby to miejsce w jakiś czytelny sposób oznakować, aby nie 

było wątpliwości, gdzie można parkować, a gdzie nie. 

 

Przewodniczący RM zamknął ten punkt porządku obrad i ogłosił pięciominutową przerwę  

w obradach.  

 

Po przerwie obrady wznowiono. 

 

 

Ad. 7 Informację o stanie dróg po sezonie zimowym oraz planowanych działaniach 

zmierzających do poprawy sytuacji na tym odcinku przedstawił Kierownik Referatu 

Rolnictwa, Ochrony Środowiska i Dróg p. Tomasz Fifielski. 

 

Informacja stanowi Załącznik Nr 1 do niniejszego Protokółu / do wglądu w biurze RM/ 

 

Przewodniczący RM na prośbę Burmistrz Więcborka umożliwił udzielenie przez 

Kierownika Referatu Rolnictwa  /…/  odpowiedzi na interpelacje dotyczące dróg gminnych. 
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/Odp. na interp. radnej Witczak/ 
 Podczas sprzątania terenów leśnych odnaleziony został znak zakazu wjazdu pojazdów na 

teren ścieżki rowerowej od strony Plaży Miejskiej. Najpóźniej do dnia jutrzejszego 

zostanie on umieszczony we właściwym miejscu. 

 Lustro drogowe usytuowane naprzeciw wyjazdu z ulicy Strzeleckiej zostało zamontowane 

na wniosek  Gminy Więcbork wobec powyższego Zarządca Drogi Wojewódzkiej 

wskazuje, aby to Gmina dokonała naprawy. Ponieważ chodzi tu o bezpieczeństwo  

w uzgodnieniu z ZDW Gmina wyremontuje znak. 

 Gmina uzyskała również zgodę ZDW na ustawienie lustra drogowego przy ulicy 

Ogrodowej w Więcborku ale ma je zakupić z własnych środków. Takie zlecenie zostało 

zrobione i lustro zostanie zamontowane. 

/Odp. na interp. radnego Antczak/ 

 Prawdą jest, że co jakiś czas zgłaszana była kolejna awaria oświetlenia w Runowie 

Krajeńskim. Dlatego też zlecone zostało Zakładowi Energetycznemu dokładne zbadanie 

przyczyny takiego stanu i ostateczne jej wyeliminowanie. 

/Odp. na inetrp. Radnego Wenda/  

 Przetarg na budowę łowiska na jeziorze Gardzinowo nie obejmował wjazd od drogi  

wojewódzkiej. Okazało się bowiem, że zjazd ten wymaga przygotowania  osobnej 

dokumentacji projektowej, osobnego pozwolenia na budowę wydanego przez Urząd 

Wojewódzki i osobnej organizacji ruchu. Czas nie pozwolił, by ten element zrealizować 

ale cały czas inwestycji brakowało wjazdu. Przez okres zimowy udało się przygotować 

niezbędną dokumentację  i żeby oddać całość inwestycji do użytku należało ten wjazd 

pobudować. Przy odbiorze pomostu przez pracownicy Nadzoru Budowlanego zaradzali 

wykonania krótkiego odcinka chodnika , tak aby osoby niepełnosprawne mogły dostać się 

bez przeszkód z parkingu na pomost, a tego też nie uwzględniała wcześniejsza 

dokumentacja /nikt tego nie żądał/. Te właśnie prace są w tej chwili wykonywane. 

/Odp. na interp. radnego Kuszewskiego/ 

 Po interwencji Gminy Policja spowodowała, że kierowcy nie zatrzymują się na drodze 

gminnej ale tworzy się tzw. drugi rząd parkujących aut blokujących wyjazd parkującym 

prawidłowo. Burmistrz Więcborka podjął decyzję o wymalowaniu w przedmiotowym 

miejscu dużej koperty. Zgodnie z projektem organizacji ruchu na Placu jest to miejsce na 

postój autobusu w trakcie np. nabożeństwa pogrzebowego. W przewidzianym układzie 

postój jest tam jedynie na jeden rząd pojazdów. 

Przewodniczący RM stwierdził, że od czasu do czasu dokonuje pewnych przesunięć  

tematyki posiedzeń, które w takim układzie nie są zgodne z planem pracy. Informacja  

o drogach, jak się wydaje z uwagi na dobro wszystkich. Po pierwsze wiosna przyszła 

wcześniej, po drugie będzie mniej pytań później, bo niejako zostaną one wyprzedzone. 

 

Pytań ze strony radnych odnośnie Informacji nie było.  

 

Ad. 8 Informację dotyczącą realizacji przyjętego planu pracy na 2013 rok Miejsko - Gminnej 

Biblioteki Publicznej oraz Punktów Filialnych przedstawiła Dyrektor Jednostki p. Maria 

Kołata. 

 

Informacja stanowi Załącznik Nr 2 do niniejszego Protokółu /do wglądu w biurze RM/ 
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Jeżeli chodzi o problemy z jakimi boryka się Placówka, to część z nich udało się rozwiązać  

w 2013 roku, część przeszła na rok 2014. W roku bieżącym Biblioteka przystąpiła do 

Projektu LGD w ramach, którego Jednostka stara się pozyskać środki na zakup stolików  

i krzeseł oraz zestawu komputerowego do MAC+, żeby możliwe było wprowadzanie 

zasobów bibliotecznych ale na ten Projekt nie otrzymała dofinansowania. Potrzebna suma, to 

4.000,00 zł i Dyrektor obawia się, czy takowe środki uda jej się wygospodarować  

z własnego budżetu. W tej chwili wniosek jest na etapie drugich uzupełnień, a realizacja 

Projektu przewidywana jest na miesiąc wrzesień. Dyrektor powiedziała, ze prawdopodobnie 

wystąpi do Burmistrza Więcborka o znalezienie niezbędnej kwoty 4.000,00 zł, bo do końca 

roku Jednostka nie poradzi sobie finansowo. Innym problemem jest też to, że raczej nie uda 

się zrealizować pomysłu rozreklamowania wykonanego w roku ubiegłym saloniku 

prasowego. Na ten cel potrzebne byłoby 1.000,00 zł, a takich środków również Biblioteka nie 

posiada. Budżet na rok 2014 wzrósł o 3.000,00 zł ale doszły opłaty za MAC+ /opłata 

kwartalna/ i jest też stała opłata za stronę internetową Biblioteki. Będzie ciężko ale, jak 

zapewniła Dyrektor jednostka postara się, by nie zawieść swoich czytelników.  Wspomniała 

także, ze gros z pracowników Instytucji w najbliższym czasie osiągnie wiek emerytalny  

i dotyczy, to również jej osoby. 

 

 

Przewodniczący RM otworzył dyskusję mówiąc, że radni otrzymują z wyprzedzeniem 

informację do analizy, wiec nie ma potrzeby szczegółowego jej przedstawiania. Mówił 

również, że  Biblioteka robi bardzo dużo - organizuje mnóstwo spotkań z różnymi ciekawymi 

ludźmi, a jego zdaniem w wielu przypadkach wyręcza Dom Kultury. Niewątpliwie należą się 

Dyrektor słowa uznania za to, że działalność jednostki nie ogranicza się tylko do zakupu i 

wypożyczania książek ale prowadzi znacznie rozszerzoną aktywność. To też powoduje, że 

tych środków zawsze jest brak. Nie jest też tak, że żałuje się pieniędzy, by wesprzeć 

dodatkowo Jednostkę ale po prostu środków tych jest brak. Cały czas też nie podoba mu się 

proporcja środków, jakie otrzymuje Biblioteka i MGOK, która według niego biorąc pod 

uwagę zakres obowiązków obu, jest zdecydowanie niekorzystna dla MGOK. Dyrektor 

Biblioteki przyzwyczaiła jednak Gminę i Księgowość gminną swoją organizacją pracy, że na 

swoją poszerzoną działalność dostaje odpowiednio więcej środków finansowych. Pan 

Kujawiak uznał, że Dyrektor należy do Zarządzających aktywnych  i za to należą się jej słowa 

uznania. Pomimo tego, iż osobiście nie odpowiada na zaproszenia, jakie otrzymuje na szereg 

organizowanych przez Bibliotekę imprez, docenia i podziwia zaangażowanie – aktywność 

Dyrektor.  

 

Dyrektor Biblioteki zwróciła uwagę, że Jednostka w budżecie Gminy na działalność – 

imprezy, jako takie nie ma ani grosza. W swoim budżecie ma 500,00 zł na zakup nagród dla 

dzieci, a wszystkie imprezy, które się odbywają są darmowe tj. zapraszani są goście, którzy 

nie chcą nic za swoje wykłady, jedyny wkład to koszt małego poczęstunku w formie kawy  

i ciastka. Nadto imprezy organizowane przez Bibliotekę mają zupełnie inny charakter niż te, 

które w ofercie ma MGOK. Dom Kultury organizuje duże – masowe imprezy, natomiast 

Biblioteka kieruje swoje propozycje do węższego grona zainteresowanych. Poza tym, to co 

obecnie robi Biblioteka więcborska robią wszystkie okoliczne tego typu Jednostki. 

 

Radny Jan Antczak uznał, że Dyrektor należą się podziękowania za sposób prowadzenia 

Placówki i mnogość przygotowywanych dla mieszkańców propozycji. Prosił, by dalej 

pracowała tak, jak dotychczas i nie myślała o emeryturze. 
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Radny Waldemar Kuszewski nawiązując do wcześniejszej wypowiedzi Przewodniczącego 

RM był zdania, że nie można mieć pretensji do Dyrektor, że składa pełną informację 

ponieważ punkt porządku obrad brzmi jednoznacznie „Przyjecie informacji Dyrektora 

Miejsko-Gminnej Biblioteki Publicznej oraz Punktów Filialnych  dotyczącej realizacji 

przyjętego planu pracy na 2013 rok. W dalszej części wypowiedzi radny podziękował za 

przedłożone radnym sprawozdanie i  przyznał, że Jednostka rzeczywiście funkcjonuje bardzo 

prężnie. Jeżeli zaś chodzi o ilość środków tj. kwestię poruszoną przez Przewodniczącego RM, 

to niewątpliwie należy przeanalizować budżet Biblioteki i sprawdzić, jakie składowe wchodzą 

w kwotę 345.000,00 zł. Głównie są to płace – wynagrodzenia z narzutami oraz koszty 

utrzymania obiektów. Przy tym jednostka rzeczywiście wykazuje ogromną aktywność 

kulturalną poprzez organizowanie mnóstwa spotkań  i zapraszanie na nie wielu ciekawych 

ludzi. Pozostaje jedynie żałować, że tak mało osób korzysta z tych propozycji. Zastanawiał 

się dlaczego zarówno w odniesieniu do imprez organizowanych przez MGOK w Więcborku, 

jak i Bibliotekę w Więcborku frekwencja mieszkańców jest niewielka. Wyraził również 

nadzieję, że kącik prasowy, który udało się wygospodarować na terenie Biblioteki Miejskiej 

będzie działał już w tym roku równie intensywnie, jak sama Placówka. Miejsce jest urokliwe  

i na pewno warte zagospodarowania. Może też stanowić ciekawą propozycję zarówno dla 

mieszkańców, jak i turystów odwiedzających Więcbork. 

 

Radny Kazimierz Wilczyński wyraził również słowa uznania dla działalności Dyrektor 

Miejsko-Gminnej Biblioteki Publicznej. Zwrócił tez uwagę, że sam byłby częściej na 

organizowanych przez jednostkę spotkaniach, jednakże wszystkie one odbywają się w piątek. 

Generalnie jest, to pewnie najdogodniejszy dzień ale być może warto byłoby wziąć pod 

uwagę inne dni tygodnia. W takim przypadku z pewnością on sam korzystałby częściej  

z oferty Biblioteki. 

 

Przewodniczący RM zamykając dyskusję, podziękował za złożoną obszerną informację. 

Pogratulował wszystkiego, co Dyrektor udało się zrealizować i wierzył, że jej zapał  

w działaniu nie osłabnie. Natomiast jeżeli chodzi o brak środków, to praktycznie brakuje ich 

w każdym dziale Gminy Więcbork. 

 

Ad. 9 Ocenę Zasobów Pomocy Społecznej przedstawił Dyrektora Miejsko-Gminnego 

Ośrodka Pomocy Społecznej w Więcborku p. Tomasz Siekierka. 

 

Ocena stanowi Załącznik Nr 3 do niniejszego Protokołu /do wglądu w biurze RM/ 

 

Przewodniczący RM otworzył dyskusję. 

 

Radny Waldemar Kuszewski wskazał, że z przedstawionego dokumentu płynie wniosek, 

potwierdzający ogólną tendencję danych statystycznych dotyczących demografii,  

a mianowicie rosnący wskaźnik  osób powyżej sześćdziesiątego roku życia. Z tym z kolei 

wiązać się będzie potrzeba zwiększonego wsparcia i pomocy osobom starszym. Ponadto 

radny prosił, by Dyrektor MGOPS ustosunkował się do zapisu na str. 55 Oceny, gdzie  

w tabeli zatytułowanej „Wskaźnik wydatków na utrzymanie jednostki” podana jest pozycja 

„Całkowity roczny koszt prowadzenia i utrzymania jednostki w zł”. Kwota wydatków  

w latach 2009 – 2010, to według podanych danych 2.500.000,00 zł, natomiast od roku 2011 

następuje skokowy wzrost do ponad 9.500.000,00 zł. 

 

Z obrad ubył radny Stanisław Piłka  /obecnych 12 radnych/ 

 



12 

 

Dyrektor MGOPS zauważył, że rzeczywiście jeżeli ktoś analizuje te dane wygląda to dość 

przerażająco ale prawda jest taka, że Ośrodek nie ma wpływu na te tabele. Jest to narzędzie, 

które od trzech lat cały czas jest zmieniane. Zmianie uległa definicja i tak za lata 2009 i 2010 

w tej pozycji wykazywane były koszty typu: wynagrodzenia, pochodne, wydatki rzeczowe, 

natomiast od roku 2011 jest to niejako łączny budżet Ośrodka Pomocy Społecznej. W skład 

tej kwoty wchodzi chociażby ponad 5.000.000,00 zł na świadczenia rodzinne i wszystkie inne 

świadczenia realizowane przez MGOPS. 

 

Radny Mariusz Wobszal  doszukał się w materiale punktu dotyczącego potrzeb Jednostki  

w zakresie komputeryzacji. Pytał w związku z tym, czy Dyrektor nie miał przewidzianych 

środków na zakup komputerów, czy też zmianę systemu oprogramowania? Wiadomo, że 

wymiany należy dokonać z uwagi na bezpieczeństwo danych. 

 

Dyrektor MGOPS odpowiedział, że zgodnie z tym, co mówił na ostatniej sesji zachodzi 

bezwzględna konieczność wymiany komputerów i systemu, ponieważ sama wymiana sytemu 

nic nie da. Sprzęt komputerowy jest za słaby tj. parametry ich są za niskie do obsługi nowego 

systemu. W związku z tym, że są to potrzeby i problemy zostało to również ujęte w Ocenie 

Zasobów ale jest też przekonany, że w tegorocznym budżecie – w drugim półroczu 2014r., to 

przedsięwzięcie uda się sukcesywnie zrealizować.  

 

Radny Wobszal przypomniał, że ósmego kwietnia skończyło się wsparcie  dla systemu XP, 

zatem uważa ze zadanie to winno być wykonane, jak najszybciej. 

 

Dyrektor MGOPS odparł, że zdaje sobie z tego sprawę ale cały czas zabezpieczenie daje 

system antywirusowy. Według opinii informatyka komputery są na takich stanowiskach, 

gdzie są zainstalowane oprogramowania nie stwarzające takiego zagrożenia. Komputery te 

służą głownie do pisania, a nie  do pracy w jakiś systemach komputerowych. Niemniej nad tą 

sprawą  czuwa i w najbliższym możliwym czasie kwestia ta zostanie unormowana. 

 

Radny Kuszewski poprosił, by Dyrektor MGOPS dokonał ogólnej oceny sytuacji  

i kierunków, w jakich ona zmierza jeżeli chodzi o środowisko gminy Więcbork, miedzy 

innymi w kontekście wskazanej przez niego wcześniej tendencji starzenia się społeczeństwa.. 

Podał też, że jest nieco zaskoczony danymi dotyczącymi powodów przyznawania  pomocy 

społecznej. O ile od roku 2009 - 2014 następuje wzrost ilości rodzin, którym udzielono 

pomocy z uwagi na długotrwałą lub ciężką chorobę oraz rodzin, w których występuje 

problem alkoholowy, o tyle zauważalny jest znaczny procentowy spadek ilości rodzin, którym 

udzielono wsparcia z powodu ubóstwa – w 2009r. było to 80%, a na 2014r. prognozowane 

jest 61%. Nawiązał również do sprawy uregulowania kwestii prawnej korzystania  

z nieruchomości przy ulicy Pocztowej 16 w Więcborku przeznaczonej na potrzeby ŚDS 

organizacyjnej (zalecenia pokontrolne z dnia 28 stycznia 2013 r. wydane przez Wojewodę 

Kujawsko-Pomorskiego, nr WPS.III.431.1.14.2012.JW/ARK), która w przedstawionym 

radnym materiałach ujęta jest w punkcie „Potrzeby w zakresie zmian organizacyjnych 

funkcjonowania jednostki”. Chciał, by również do tego zagadnienia odniósł się Dyrektor 

MGOPS. 

 

Rzeczywiście i ja i Państwo niejednokrotnie zwracali uwagę na zjawisko „starzenia się 

społeczeństwa”. Odnotowuje się bardzo widoczny wzrost tej grupy społeczeństwa. Temu 

zjawisku towarzyszy sytuacja taka, że często osoby starsze często zostają same. Dzieci bardzo 

często wyjeżdżają w poszukiwaniu pracy za granicę pozostawiając rodziców – osoby starsze , 

które wymagają wsparcia, osoby o niskich dochodach, aczkolwiek przekraczających 
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kryterium dochodowe. Taka sytuacja powoduje, że Ośrodek coraz częściej przyznaje pomoc 

w formie specjalnych zasiłków. Ponadto obserwowany jest wzrost niepokoju społecznego tj. 

ludzie boja się o pracę, o przyszłość swoich dzieci, a to powoduje, że nawarstwiają się 

problem związane chociażby z coraz częściej pojawiającymi się depresjami. Coraz częściej 

ludzie sięgają po używki, coraz częściej pojawia się też alkohol, jako odskocznia od 

problemów, a to z kolei generuje kolejne problemy, z którymi musi zmierzyć się pomoc 

społeczna. To też przekłada się na ilość pracy, niekoniecznie związanej z przyznawaniem 

zasiłków. Z tą praca muszą zmierzyć się pracownicy socjalni będący na pierwszej linii  

w kontaktach  z tymi problemami, które są coraz częstsze i nie ubywa ich, a wręcz przybywa 

– mówił Dyrektor MGOPS. Wzrost i spadek wskaźników, o których wspomniał radny 

spowodowany jest znacznym wzrostem środków na zasiłki okresowe. Jednym z powodów 

przyznania zasiłku okresowego jest długotrwała choroba. Chcąc zapewnić środki dla klientów 

MGOPS, tam gdzie było to możliwe, udzielono wsparcia w postaci zasiłków okresowych, 

które póki co finansowane są ze środków zewnętrznych, odciążając tym samym budżet 

Gminy i udzielając mniej zasiłków celowych z powodu ubóstwa /kwoty zasiłków wzrosły, jak 

również budżet na ten cel. W roku 2012 – ostatni kwartał był praktycznie identyczny budżet, 

jak pierwsze trzy kwartały tamtego roku/. Dyrektor podał też, że kwestia uregulowań, co do 

nieruchomości dotyczy budynku przy ulicy Pocztowej 16, gdzie mieści się Środowiskowy 

Dom Samopomocy i Świetlica Środowiskowa. Budynek ten w momencie tworzenia ŚDS 

przekazany był uchwałą Rady Miejskiej w użyczenie. Z tego, co wie Urząd Miejski  

w Więcborku czyni starania, by tą kwestie uregulować. Potrzebne jest w tym celu wykonanie 

inwentaryzacji. Jaka będzie decyzja nie wie, swego czasu mowa była o trwałym zarządzie.  

 

Radny Kuszewski prosił o doprecyzowanie na jakiej podstawie obecnie z budynku korzysta 

Środowiskowy Dom Samopomocy. Czy jest to umowa użyczenia, a potrzebna jest inna 

umowa? 

 

Nie było umowy, była uchwała Rady Miejskiej w Więcborku, na podstawie której 

korzystamy w tej chwili korzystamy z budynku. Natomiast zaleceniem było to, aby w jakiś 

sposób , to unormować. Nie wie w jakiej będzie to formie – czy to nadal będzie uchwała, czy 

umowa pomiędzy jednostką organizacyjną, a Gminą. Do unormowania tej kwestii potrzebna 

jest inwentaryzacja budynku i w tym kierunku zmierzają obecnie prowadzone prace. 

Najistotniejsza sprawa jest wykonanie inwentaryzacji, czynności jak mniema kosztownej, 

dlatego też musi to potrwać – mówił Dyrektor MGOPS. 

 

Przewodniczący RM zamknął dyskusję. 

 

Ad. 10 Projekt uchwały  w sprawie trybu i sposobu powoływania  odwoływania członków 

Zespołu Interdyscyplinarnego w Więcborku oraz szczegółowych warunków jego 

funkcjonowania przedstawił Dyrektor Miejsko-Gminnego Ośrodka Pomocy Społecznej  

w Więcborku p. Tomasz Siekierka. 
 

Ustawa z dnia 10 czerwca 2010r. o zmianie ustawy o przeciwdziałaniu przemocy w rodzinie 

oraz niektórych innych ustaw (Dz. U. Nr 125, poz. 842) zobowiązuje Gminę do 

podejmowania działań na rzecz przeciwdziałania przemocy w rodzinie, w szczególności  

w ramach pracy w zespole interdyscyplinarnym. W myśl ustawy o przeciwdziałaniu 

przemocy w rodzinie, Rada Gminy określa, w drodze uchwały, tryb i sposób powoływania  

i odwoływania członków zespołu interdyscyplinarnego oraz szczegółowe warunki jego 

funkcjonowania. 
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Cele, zadania i tryb działania Zespołu Interdyscyplinarnego określone będą w Regulaminie 

Zespołu Interdyscyplinarnego, który zostanie wprowadzony Zarządzeniem Burmistrza 

Więcborka 

Dzięki tej uchwale traci moc uchwała w sprawie przyjęcia regulaminu Zespołu 

Interdyscyplinarnego. Zmianie uległa interpretacja obowiązujących przepisów i służby 

Wojewody stoją na stanowisku, że szczegółowe zapisy dotyczące funkcjonowania Zespołów 

[powinny być uregulowane i przyjęte Zarządzeniem Burmistrzów, Wójtów. Natomiast sposób 

powoływania i odwoływania w sposób bardzo ogólny ma dookreślać uchwała. Ta sama 

uchwała zmienia również nazewnictwo z „Gminnego Zespołu Interdyscyplinarnego” na 

„Zespół Interdyscyplinarny”. Po przyjęciu uchwały zostanie przyjęty Zarządzeniem 

Burmistrza Regulamin, który pozwoli na nowo podpisać porozumienia z poszczególnymi 

jednostkami, o których mowa w załączniku do projektu uchwały i powołany zostanie nowy – 

być może w takim samym składzie, Zespół Interdyscyplinarny. 

 

Opinia Komisji Zdrowia i Pomocy Społecznej  - pozytywna. 

 

Uwag nie wniesiono 

 

Na sali 12 radnych 

 

Za przyjęciem uchwały głosowało - 11 radnych 

Wstrzymał się od głosu  - 1 radny 

 

 

Ad. 11-12 Projekt uchwał w sprawie gospodarowania mieniem gminy omówił Kierownik 

Referatu UM p. Michał Bąk 

 

a) w sprawie w sprawie wyrażenia zgody na nabycie prawa użytkowania wieczystego 

nieruchomości położonej w Więcborku przez Gminę Więcbork  

 

Projekt dotyczy nieruchomości oznaczonej numerem geodezyjnym 21/3 w obrębie Więcbork 

2 o powierzchni 476m² przy ul. Al. 600-lecia zabudowanej przepompownią ścieków. Obecnie 

nieruchomość jest w użytkowaniu wieczystym Firmy WIZAMOR. Na mocy zapisów projektu 

traci moc uchwała podjęta 20 grudnia 2013 roku, która mówiła o nabyciu nieruchomości  

w formie własności. Wywołany projekt dotyczy zatem zmiany formy nabycia nieruchomości 

z formy własności na nabycie prawa wieczystego użytkowania. 

 

Opinia Komisji Rolnictwa /…/ - pozytywna. 

 

Przewodniczący RM otworzył dyskusję. 

 

Radny Kuszewski prosił, by przedstawiono powody zmiany formy nabycia. 

 

Pan Bąk wyjaśnił, że wynika to z faktu, iż Firma WIZAMOR nie posiada tytułu własności, 

tylko formę użytkowania wieczystego nieruchomości na 99 lat. Jeżeli dysponuje ona taka 

formą Gmina nie może przejąć tego na własność, a jedynie nabyć użytkowanie wieczyste. 

 

Radny Kuszewski chciał też  wiedzieć, czy znana jest już wycena tej operacji. 
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Wstępna wycena określona jest na kwotę 8.000,00 zł za cały grunt ale dojdzie jeszcze kwota 

za ogrodzenie, które może wynieść około 7.000,00 zł. Całość może wynieść około 15.000,00 

zł – odpowiedział p. Bąk. 

 

Przewodniczący RM, zamknął dyskusję. 

 

Na sali 12 radnych 

 

Za przyjęciem uchwały głosowało - 11 radnych 

Wstrzymał się od głosu  - 1 radny 

 

 

b) w sprawie wyrażenia zgody na nieodpłatne przejęcie nieruchomości położonej w Lubczy. 

 

Przedmiotowa nieruchomość oznaczona jest numerem geodezyjnym 106/2 o powierzchni 

6300m². Stanowi ona własność Skarbu Państwa, a zabieg przejęcia jest tzw. komunalizacją 

nieruchomości. Swego czasu Gmina występowała do Starosty o przejęcie nieruchomości ale  

z uwagi na to, że nieruchomość oznaczona jest w ewidencji gruntów, jako rola nie chciano 

tego przekazać. Ponieważ teren wykorzystywany jest jako plaża publiczna, Gmina zamierza 

przejąć grunt nieodpłatnie, jako cel publiczny.  

 

Opinia Komisji Rolnictwa /…/ - pozytywna. 

 

Pytań ze strony radnych nie było 

 

Na sali 12 radnych 

 

Uchwałę podjęto jednogłośnie 

 

Ad.13 Projekt uchwały w sprawie w sprawie zmian Wieloletniej Prognozy Finansowej 

Gminy Więcbork przedstawiła Skarbnik Gminy Więcbork p. Alina Kruk. 

 

Wywołany projekt dotyczy głównej mierze zmian wnikających z samych zmian w budżecie 

Gminy Więcbork na rok 2014. Każdorazowo dochody i wydatki w zakresie pozycji bieżących 

i majątkowych muszą być zgodne z budżetem. Druga ważna zmiana polega na wprowadzeniu 

do załącznika przychodów wypracowaną w roku ubiegłym nadwyżkę w kwocie  

1.656.678,76 zł. nadwyżka ta zgodnie z planem ma finansować rozchody Gminy w roku 

bieżącym tj. spłaty do banków i WFOŚiGW oraz częściowo finansować będzie planowany 

deficyt. Skutkuje to też tym, że planowany w tym roku do zaciągnięcia kredyt w banku 

komercyjnym będzie relatywnie niższy. Weryfikacji ulegnie również kwota długu w okresie 

obowiązywania WPF i kwoty planowanych do wykorzystywania nadwyżek jako źródła 

finansowania rozchodów. 

 

Opinia Komisji Budżetu i Finansów – pozytywna 

 

Radni nie wnieśli uwag. 

 

Na sali 12 radnych 
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Za przyjęciem uchwały głosowało - 10 radnych 

Wstrzymało się do głosu  - 2 radnych 

 

 

 

Ad. 14 Projekt uchwały w sprawie zmian budżetu Gminy Więcbork na rok 2014 omówiła 

również Skarbnik Gminy Więcbork 

 

 

Zmian dokonano na podstawie: 

1. Promesy nr DUK.4302.097.14 L. dz. 1570/14 z dnia 25.03.2014 r. udzielenia dotacji z 

Wojewódzkiego Funduszu Ochrony Środowiska i Gospodarki Wodnej w Toruniu na 

realizację przedsięwzięcia pn.: „Demontaż, transport i unieszkodliwienie wyrobów 

zawierających azbest z terenu Gminy Więcbork”. 

2. Pisma Wojewody Kujawsko - Pomorskiego Nr WFB.I.3120.3.16.2014/26 z dnia 14 

kwietnia 2014 r. dotyczącego zwiększenia planu dotacji w: 

 rozdz. 85214 § 2030 o kwotę 155.484,00 zł, z przeznaczeniem na dofinansowanie 

wypłat zasiłków okresowych w części gwarantowanej z budżetu państwa, 

 rozdz. 85216 § 2030 o kwotę 34.372,00 zł, z przeznaczeniem na dofinansowanie wypłat 

zasiłków stałych. 

 

Ponadto: 

 

1. Zmian w planie dochodów w rozdz. 75011 pomiędzy paragrafami 0690 a 2360 o kwotę 

10,00 zł. dokonano z uwagi na fakt zastosowania prawidłowej klasyfikacji budżetowej z 

tytułu dochodów związanych z realizacją zadań z zakresu administracji rządowej oraz 

innych zadań zleconych ustawami. 

2. Zmian w planie wydatków budżetowych w rozdz. 60016 pomiędzy paragrafami 4210 a 

4300 o kwotę 25.000,00 zł. dokonano celem zapewnienia środków finansowych na 

pokrycie kosztów usługi związanej z kruszeniem gruzu do naprawy dróg gminnych. 

3. Zmniejszenie planu wydatków budżetowych w rozdz. 60095 § 4140 o kwotę 15.000,00 zł. 

dokonano ze względu na zapewnienie środków na składkę na rzecz PFRON. 

4. Zmian w planie wydatków budżetowych w rozdz. 75075 pomiędzy paragrafami 4210 a 

4300 o kwotę 1.350,00 zł. dokonano celem zapewnienia środków finansowych na pokrycie 

kosztów związanych z zapłatą za druk Informatora Gminy Więcbork. 

5. Zmniejszenie planu wydatków budżetowych w rozdz. 75702 o kwotę 20.000,00 zł. 

dokonano w związku z mniejszymi niż planowano odsetkami od kredytów i pożyczek oraz 

celem sfinansowania zadań wynikających ze zmian wskazanych w pkt. 2 i 8 niniejszego 

uzasadnienia. 

6. Zmian w planie wydatków w dziale 801 dokonano w związku z bieżącym 

funkcjonowaniem oświaty Gminy Więcbork. 

7. Zwiększenia planu wydatków budżetowych w dziale 852 o kwotę 189.856,00 zł. dokonano 

na podstawie pisma Wojewody Kujawsko - Pomorskiego Nr WFB.I.3120.3.16.2014/26 z 

dnia 14 kwietnia 2014 r. 

8. Zmian w planie wydatków w rozdz. 90019 § 4300 o kwotę 213.695,00 zł. dokonano z 

uwagi na usługi związane z realizacją zadania pn.: „Demontaż , transport i 

unieszkodliwienie wyrobów zawierających azbest z terenu Gminy Więcbork”. 

9. Zwiększenie planu wydatków inwestycyjnych w rozdz. 92695 § 6050 o kwotę 5.000,00 zł. 

dokonano z uwagi na zabezpieczenie środków finansowych na wykonanie dokumentacji 

projektowej dotyczącej zadania inwestycyjnego pn.: „Budowa pomostu oraz 
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zagospodarowanie miejsca kąpielowego przy Jeziorze Śmiłowskim w miejscowości 

Śmiłowo”. 
 

 

Opinia Komisji Budżetu i Finansów – pozytywna 

 

Projekt nie wywołał dyskusji radnych. 

 

Na sali 12 radnych 

 

Uchwałę podjęto jednogłośnie 

 

 

 

Ad. 15 Odpowiedzi na interpelacje i zapytania radnych udzielił Burmistrz Więcborka  

p. Paweł Toczko. 

 

Odpowiedzi na interpelacji z poprzedniej sesji 

 

/Odp. na interp. radnego Wenda/ 

 W ramach remontu w Wiejskim Domu Kultury w Sypniewie przewiduje się właściwe 

umieszczenie skrzynki elektrycznej tj. przeniesienie jej na zewnątrz budynku.  

 „Dni Więcborka” odbędą się w dniach 25-27 lipca. Gwiazdą imprezy będzie zespół 

PECTUS. Całkowity koszt przedsięwzięcia to 71.919,10 zł, a wkład własny Gminy 

wynosi 22.219,10 zł. Pozostała kwota, to środki, które Dyrektor MGOK zamierza 

pozyskać z zewnątrz.  

/Odp. na interp. radnego Antczak/ 

 W kwestii właściwego odprowadzenia wody przy świetlicy wiejskiej w Runowi odbyło 

się spotkanie Sołtysa, Kierownika Referatu UM p. Fifielskiego oraz Kierownika Gminnej 

Spółki Wodnej w Więcborku. Problem został zdefiniowany i ustalono, że Kierownik 

Gminnej Spółki przedstawi kosztorys remontowy. Potem Gmina będzie szukała środków, 

aby przeprowadzono ewentualne naprawy konieczne. 

/Odp. na interp. radnego Kielich/ 

 Pismo w sprawie remontu nawierzchni ulicy Pocztowej w Więcborku zostało wysłane do 

zarządy Dróg Powiatowych w dniu 14 kwietnia 2014r. Do pisma dołączona została 

kserokopia petycji z podpisami mieszkańców tejże ulicy. /Burmistrz przytoczył treść 

przesłanego pisma/. Burmistrz rozmawiał tez osobiście z Dyrektorem ZDW, który 

obiecał, że po wpłynięciu pisma skieruje odpowiednie służby do zinwentaryzowania stanu 

i oceny kosztów zadania Jeżeli zakres prac będzie wymagał dużych nakładów to ZDW 

będzie w tym lub kolejnym roku szukał środków na realizację. Jeżeli natomiast możliwie 

będzie poprawienie stanu nawierzchni mniejszym nakładem środków wykonane będzie to 

w ramach bieżących napraw. 

/Odp. na interp. radnego Kuszewskiego/ 

 Na Więcborskim Rynku zostały postawione trzy tablice informacyjne z powierzchnią 

użytkową po obu stronach. Na jednej z tablic planowane jest umieszczenie planu miasta - 

po jednej stronie, a po drugiej - planu Gminy Więcbork. W chwili obecnej przedmiotowe 

plany są w trakcie opracowywania, dlatego niemożliwe jest ich umieszczenie. Na drugiej 

z tablic zostaną zamieszczone informacje dotyczące miejsc, które warto odwiedzić w 
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naszej gminie (tj. zabytki, miejsca pamięci narodowej). Aby uniknąć kosztów związanych 

z opracowaniem informacji przeznaczonych do zamieszczenia na rynku wykorzystane 

zostaną materiały opracowywane do prospektu. Zgodnie z budżetem Gminy Więcbork na 

rok 2014  zaplanowano środki na zaprojektowanie i wydanie prospektu dla turystów,  

w którym miałyby się znaleźć  informacje dotyczące miejsc wartych uwagi. Jeżeli chodzi 

o trzecią tablice zostaną na niej umieszczone informacje dotyczące obiektów 

noclegowych i gastronomicznych  na terenie Gminy. Druga strona poświęcona zostanie 

opisowi historii miasta. 
 

Burmistrz Więcborka poinformował również, że w związku z interpelacją i pismem  

w sprawie patroli pieszych Policji w Więcborku dnia 26 kwietnia wpłynęło do Urzędu 

Miejskiego pismo zwrotne od Komendanta Powiatowego Policji w Sępólnie Krajeńskim”. 

Treść poniżej: 

„W odpowiedzi na pismo w sprawie służb patrolowych na terenie Więcborka 

informuję, że w posiedzeniu Komisji Zdrowia i Opieki Społecznej Rady Miejskiej  

w Więcborku, gdzie był omawiany ten temat uczestniczył Kierownik Posterunku Policji w 

Więcborku. Na rym posiedzeniu wskazano jako miejsca do częstszej kontroli przez patrole 

piesze rejony Gimnazjum oraz kompleksu szkół ponadgimnazjalnych w Więcborku. W tym 

zakresie sugestie zostały uwzględnione w zadaniach doraźnych do służby dla dzielnicowych 

oraz ogniwa patrolowego Posterunku Policji w Więcborku. 

Pragnę jednocześnie podziękować za zainteresowanie sprawami bezpieczeństwa i porządku 

publicznego i zapewnić, że wskazywane miejsca pozostaną w zainteresowaniu służb 

prewencji i będą tam podejmowane doraźne kontrole. Funkcjonariusze zostaną także 

ukierunkowani na realizację tych kontroli w formie patroli pieszych.” 

 

 

 

Odpowiedzi na interpelacje z bieżącej sesji 

 

Na część interpelacji dotyczących dróg odpowiedział Kierownik Referatu UM p. Tomasz 

Fifielski w zrealizowanym punkcie 7 obrad sesji. 

 

/Odp. na interp. radnej Witczak/ 

 W kwestii ruchu samochodowego przy obiektach w Lasku wystosowane zostanie pismo 

do dzierżawców obiektu informujące o obowiązującym zakazie oraz powiadomienie do 

Policji. 

 Ławki na więcborskiej Promenadzie bieżąco remontowane. 

Radna Grażyna Witczak powiedziała, że nie słyszała odpowiedzi p. Fifielskiego, więc 

chciałaby wiedzieć, czy podał on konkretny termin umieszczenia znaku zakazu przy ścieżce 

rowerowej. 

 

Niezwłocznie – odpowiedział Burmistrz Więcborka.    

 

Radny Andrzej Wenda przypomniał, że pytał również o losy 700.000,00 zł 

wyprowadzonych z Biura Obsługi Oświaty Samorządowej . 

 

Burmistrz Więcborka odpowiedział, że ustosunkuje się do tego w punkcie „Wolne wnioski  

i informacje”. 
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Ad. 16 Wolne wnioski i informacje. 
 

Burmistrz Więcborka podał, że do Urzędu miejskiego w Więcborku wpłynęło pismo  

z Prokuratury Rejonowej w Tucholi z informacją, że sprawa p. Danuty Sz. odpowiedzialnej 

prawdopodobnie za wyprowadzenie środków z BOOS została skierowana do Sądu. 

 

Radny Kazimierz Wilczyński pytał, czy z okazji Kanonizacji Jana Pawła II planowane jest 

wywieszenie flagi papieskiej na więcborskim Rynku. 

 

Nie widzę przeciwwskazań, by ta flagę powiesić i planujemy to uczynić, jak również naszą 

flagę narodową – odpowiedział Burmistrz Więcborka. 

 

Radny Waldemar Kuszewski zwracając się do Przewodniczącego RM prosił, by ten 

zachował nieco więcej obiektywizmu tzn. nie zwracał uwagi, kto składa wniosek  ale bardziej 

skupić się na jego stronie formalnej. Radny mówił to w kontekście tego, co zadziało się na 

poprzedniej sesji, kiedy złożył wniosek formalny o zamianę dwóch punktów porządku obrad. 

Chciał wówczas, by w pierwszej kolejności przedyskutowano projekt uchwały w sprawie 

zmian w budżecie Gminy Więcbork na rok 2014, a dopiero jako kolejny omówiono projekt  

w sprawie zmian Wieloletniej Prognozy Finansowej, co wiązało się z pewnymi wnioskami 

płynącymi z posiedzenia Komisji Budżetu /…/. Z całej sprawy Przewodniczący RM zrobił 

wielki problem poddano, to pod głosowanie i ostatecznie wniosek przepadł. Podczas 

dzisiejszej sesji ot tak zdecydował, ze odpowiedź na interpelacje padnie w punkcie 7 

porządku obrad skoro Kierownik  jest już przy głosie. 

 

Przewodniczący RM odparł, że takie rozwiązanie wydało mu się właściwe, bo w momencie 

kiedy Kierownik Referatu omawiał sprawy drogowe, a interpelacje dotyczyły dróg, to 

logicznym wydało mu się pozwolenie, aby udzielić na nie odpowiedzi w tym miejscu obrad. 

Nie sądził też, że zrobi się z tego problem. 

 

Burmistrz Więcborka uzupełnił, że Kierownik Referatu musiał wcześniej opuścić obrady 

stąd też jego wcześniejsza odpowiedź. 

 

Ja nie zrobiłem z tego problemu, tak Pan zrobił i w porządku nie mam nic przeciwko. 

Wracam do tego, co było miesiąc temu, kiedy były dwa punkty i praktycznie jeden z drugiego 

mógł wynikać. Bo gdyby przeszły wnioski, które były zgłoszone na Komisji Budżetu /…/ 

praktycznie musielibyśmy wrócić do Wieloletniej prognozy Finansowej. Chciałem tego 

uniknąć – nie udało się w porządku – mówi radny Kuszewski. 

 

Jeżeli porządek jest już zatwierdzony, to trzeba przegłosować aby od jego założeń odstąpić – 

Przewodniczący RM. 

 

Ale Pan dzisiaj tego głosowania nie zrobił – radny Kuszewski. 

 

Uważam, że to jest „pikuś”. Nie miałem złej woli – Przewodniczący RM. 

 

Radna Witczak przychyliła się do uwag radnego Kuszewskiego. Powiedziała, ze jeżeli 

przyjmuje się, iż porządek obrad przyjęty jest na początku – głosowany i zmiany też winny 

być wprowadzane też tylko za pomocą głosowania to tak winno być. Owszem 

Przewodniczący kiedyś zwrócił jej uwagę, że traktuje sesje, jak restaurację ale są dla niej 
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sprawy równie ważne, jak udział w sesji i gdyby wiedziała, że Pan Fifielski będzie udzielał 

odpowiedzi na interpelacje, na początku, to na pewno przyszłaby wcześniej. 

 

Jeżeli Pani odwołała się do tego, że sesja to nie kawiarnia, to dalszym ciągu to podtrzymuję  

i dalszym ciągu stwierdzam, że  obecność na sesji nie ogranicza się do podpisania listy  

i pobrania diety i od tego nie odstąpię – mówił Przewodniczący RM.  

 

Przepraszam bardzo ale myślę Panie Przewodniczący, że mój udział nie ogranicza się tylko 

do brania diety i do podpisywania listy. W tym momencie uważam, ze Pan delikatnie mówiąc, 

przesadził – radna Witczak. 

 

Nie. Jeżeli radny jest, to obowiązują go pewne zasady. Życie jest życiem i ma on prawo wyjść 

ale prowadzący sesję ma prawo o tym wiedzieć, że wychodzi oraz czy powróci, czy nie itd. 

Natomiast Pani pozwala sobie wychodzić kiedy Pani chce, powracać z kuflem kawy itd. – 

Przewodniczący RM. 

 

Po pierwsze kawy nie pijam w kuflach, po drugie nie wracam z żadnymi kuflami i niech Pan 

ograniczy te swoje personalne wycieczki pod moim adresem – radna Witczak. 

 

Nie, będę panią traktował, jak każdego innego radnego – Przewodniczący RM. 

 

No to właśnie tego bym sobie życzyła, bo jak Pan komukolwiek z nazwiska zwracał uwagę, 

to pada tylko i wyłącznie moje nazwisko, a jeżeli ktokolwiek inny przeszkadza, to jest 

„proszę nie przeszkadzać”. Jeżeli ktokolwiek inny wychodzi lub nie ma go w ogóle na 

obradach, to wtedy nie uważa Pan, że to jest lekceważenie. Proszę wskazać osobę, której 

zwrócił Pan uwagę tak samo, jak mnie, a ten „kufel Kawy uważam, że był totalnie nie na 

miejscu. – radna Witczak. 

 

Być może był to kubek – Przewodniczący RM. 

 

Na tym obrady zakończono 

 

Przewodniczący RM słowami „zamykam obrady czterdziestej pierwszej sesji Rady Miejskiej 

w Więcborku”, zamknął obrady. 

 

Prot. I. Mrozek 

 

Przewodniczący Rady Miejskiej  

                                                                                  w Więcborku 

 

                                                                     /-/     mgr inż. Józef Kujawiak 

 


